



Statistics Canada

Statistique Canada

Price: Canada, \$2.00, \$20.00 a year
 Other Countries, \$3.00, \$30.00 a year

DEPARTMENT STORE MONTHLY SALES, BY PROVINCE AND METROPOLITAN AREA

OCTOBER 1987

	October 1987	January-October 1987		
	Octobre 1987	Janvier-octobre 1987		
	Sales	Variation	Sales	Variation
	Ventes	1987/86	Ventes	1987/86
	\$'000	%	\$'000	%
Newfoundland - Terre-Neuve	13,124	-5.7	110,499	+0.1
Prince Edward Island - Île-du-Prince-Édouard	6,823	+10.9	60,369	+14.4
Nova Scotia - Nouvelle-Écosse	37,296	-0.5	305,842	+4.1
New Brunswick - Nouveau-Brunswick	24,687	+1.6	201,792	+3.6
Quebec	224,464	+5.3	1,845,829	+2.6
Ontario	459,701	+10.4	3,783,156	+7.4
Manitoba	52,001	-1.9	452,592	-2.9
Saskatchewan	34,636	+6.9	292,529	+2.4
Alberta	121,014	-7.8	1,124,719	-8.6
British Columbia - Colombie-Britannique	144,209	-8.5	1,352,150	-7.4
Yukon and Northwest Territories - Yukon et les Territoires du Nord-Ouest	-	-	-	-
CANADA	1,117,754	+3.0	9,529,474	+1.2
Metropolitan Areas - Régions métropolitaines:				
Calgary	47,000	-3.4	428,914	-8.4
Edmonton	52,548	-9.2	494,119	-10.1
Halifax-Dartmouth	21,312	-2.0	172,955	+3.8
Hamilton	33,866	+14.3	271,355	+8.4
Montréal	132,778	+4.4	1,070,696	+1.5
Ottawa-Hull	55,515	+13.5	841,846	+7.2
Québec City - Ville de Québec	31,187	+7.2	260,670	+5.0
Toronto	190,091	+11.0	1,533,521	+6.7
Vancouver	84,334	-10.6	791,446	-9.7
Winnipeg	47,745	--	410,080	-2.3

- nil or zero.

-- amount too small to be expressed

Note: Data prior to January 1986 are available in a different format. For detailed information on Department Stores, refer to Statistics Canada Catalogue 63-002, *Department Store Sales and Stocks*.

Note to date users: Users should note that the year-over-year movements for some provinces and census metropolitan areas have been affected by major structure changes during 1987, including the sale of Woodward Stores Ltd.'s food department to Canada Safeway Ltd. and the inclusion in the department store industry of outlets previously classified as variety stores. The adjusted provincial percentage changes in October are as follows: Alberta (+4.2%) and British Columbia (+6.2%). The confidentiality provisions of the Statistics Act preclude us from releasing adjusted movements for Prince Edward Island, Calgary, Edmonton and Vancouver.

Published under the authority of the Minister of Supply and Services Canada. Extracts from this publication may be reproduced for individual use without permission provided the source is fully acknowledged. However, reproduction of this publication in whole or in part for purposes of resale or redistribution requires written permission from the Publishing Services Group, Permissions Division, Canadian Government Publishing Centre, Ottawa, Canada K1A 0S9.

Industry Division

December 1987

Prix: Canada, \$2.00, \$20.00 par année
 Autres pays, \$3.00, \$30.00 par année

VENTES MENSUELLES DES GRANDS MAGASINS, PAR PROVINCE ET RÉGION MÉTROPOLITAIN

OCTOBRE 1987

	October 1987	January-October 1987		
	Octobre 1987	Janvier-octobre 1987		
	Sales	Variation	Sales	Variation
	Ventes	1987/86	Ventes	1987/86
	\$'000	%	\$'000	%
Newfoundland - Terre-Neuve	13,124	-5.7	110,499	+0.1
Prince Edward Island - Île-du-Prince-Édouard	6,823	+10.9	60,369	+14.4
Nova Scotia - Nouvelle-Écosse	37,296	-0.5	305,842	+4.1
New Brunswick - Nouveau-Brunswick	24,687	+1.6	201,792	+3.6
Quebec	224,464	+5.3	1,845,829	+2.6
Ontario	459,701	+10.4	3,783,156	+7.4
Manitoba	52,001	-1.9	452,592	-2.9
Saskatchewan	34,636	+6.9	292,529	+2.4
Alberta	121,014	-7.8	1,124,719	-8.6
British Columbia - Colombie-Britannique	144,209	-8.5	1,352,150	-7.4
Yukon and Northwest Territories - Yukon et les Territoires du Nord-Ouest	-	-	-	-
CANADA	1,117,754	+3.0	9,529,474	+1.2
Metropolitan Areas - Régions métropolitaines:				
Calgary	47,000	-3.4	428,914	-8.4
Edmonton	52,548	-9.2	494,119	-10.1
Halifax-Dartmouth	21,312	-2.0	172,955	+3.8
Hamilton	33,866	+14.3	271,355	+8.4
Montréal	132,778	+4.4	1,070,696	+1.5
Ottawa-Hull	55,515	+13.5	841,846	+7.2
Québec City - Ville de Québec	31,187	+7.2	260,670	+5.0
Toronto	190,091	+11.0	1,533,521	+6.7
Vancouver	84,334	-10.6	791,446	-9.7
Winnipeg	47,745	--	410,080	-2.3

- néant ou zéro.

-- nombres infimes.

Note: Les données antérieures à janvier 1986 sont disponibles dans un format différent. Pour des renseignements plus détaillés sur les grands magasins, consulter le no 63-002 au catalogue de Statistique Canada, *Ventes et stocks des grands magasins*.

Note aux utilisateurs: Les utilisateurs doivent prendre note que les mouvements, d'une année à l'autre, pour certaines provinces et régions métropolitaines de recensement ont été touchés par des changements structurels majeurs apportés en 1987, y compris la vente du rayon de produits alimentaires de Woodward Stores Ltd. à Canada Safeway Ltd. et l'inclusion dans l'industrie des grands magasins de points de vente précédemment classés parmi les bazars. Les taux de variation, en octobre, des ventes provinciales, après ajustement, se lisent comme suit: Alberta (+4.2%) et Colombie-Britannique (+6.2%). Les dispositions de la loi sur la statistique du Canada pour ce qui est de la confidentialité ne nous permet pas de divulguer les mouvements corrigés pour l'Île-du-Prince-Édouard, Calgary, Edmonton et Vancouver.

Publication autorisée par le ministre des Approvisionnements et Services Canada. Le lecteur peut reproduire sans autorisation des extraits de cette publication à des fins d'utilisation personnelle à condition d'indiquer la source en entier. Toutefois, la reproduction de cette publication en tout ou en partie à des fins commerciales ou de redistribution nécessite l'obtention au préalable d'une autorisation écrite des Services d'édition, Agent de droit d'auteur, Centre d'édition du gouvernement du Canada, Ottawa, Canada K1A 0S9.

Division de l'industrie

Décembre 1987

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010736967